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Kære Niels E. Bjerrum 
 
På vegne af vicedirektør i Bygge-, Parkering og Byggemyndighed, fremsender jeg hermed svar på din 
henvendelse af 15. juli 2024 vedr. Københavns Flugtskytteklub. 
 
 
Med venlig hilsen  

Lisbeth Huohvanainen 
AC generalist 
BPM Sekretariat 
_________________________________________ 
KØBENHAVNS KOMMUNE  
Teknik- og Miljøforvaltningen  
Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed  



Bygge-, Parkerings- og Miljømyndighed 
Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende Københavns Flugtskytteklub 

Medlem af Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) har den 17. juli 
2024 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 
Kan i hjælpe med at belyse nedenstående? 

I et tidligere svar fra vicedirektør Lena Kongsbach til medlem af 
Borgerrepræsentationen Niels E. Bjerrum (A) og en borger 
(Sagsnummer i eDoc:2024-0141012) er svaret, at ”Miljøstyrelsens 
Referencelaboratorium for Støjmålinger er bekendt med, at der opleves 
store forskelle mellem målte og beregnede støjniveauer for skudstøj, 
når der skydes med haglvåben på udendørs skydebaner. Der arbejdes 
løbende med at gøre forskellen mindre". 
Borgeren giver udtryk for, at han opfatter den sidste del af udsagnet 
som løgn, og ønsker oplyst hvor det kommer fra. 

Svar 
Første del af udsagnet stammer fra Miljøstyrelsens nye anbefaling til 
beregning af støjniveauer fra udendørs skydebaner, hvor der anvendes 
haglvåben (22.3.2022). Anbefalingens formål var, at beregningen af 
skudstøj vil komme nærmere det støjniveau som opleves af naboer til 
skydebaner. At forvaltningen tidligere har svaret, at ” Der arbejdes 
løbende med at gøre forskellen mindre”, skyldes opfattelsen af, at 
Miljøstyrelsens opmærksomhed på kompleksiteten i beregninger af 
skudstøj, gav anledning til fortsat arbejde. Særligt på baggrund af, at 
undersøgelserne op til den nye anbefaling har været længe under vejs.  

Forvaltningen beklager at have udtalt sig fejlagtigt på vegne af et andet 
myndighedsområde. Spørgsmål om yderlige igangværende eller 
fremtidige initiativer bør stilles til Miljøstyrelsen. 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-
udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-
miljoeforvaltningen 

Lena Kongsbach 
Vicedirektør 
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